



Европейски парламент Parlamento Europeo Evropský parlament Europa-Parlamentet Europäisches Parlament  
Euroopa Parlament Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο European Parliament Parlement européen Parlaimint na hEorpa  
Europski parlament Parlamento europeo Eiropas Parlaments Europos Parlamentas Európai Parlament  
Parlament Ewropew Europees Parlement Parlament Europejski Parlamento Europeu Parlamentul European  
Európsky parlament Evropski parlament Euroopan parlamentti Europaparlamentet

Special Committee on Tax Rulings and Other Measures Similar in Nature or Effect

Commission spéciale sur les Rescrits fiscaux et autres mesures similaires par leur nature ou leur effet

**EXCHANGE OF VIEWS WITH NATIONAL PARLIAMENTS ON  
AGGRESSIVE TAX PLANNING AND DEMOCRATIC CONTROL:  
ROLE OF PARLIAMENTS**

Brussels, 17 June 2015

**Draft statement**

1. Taxation falls within national Parliaments' competence, both as regards the setting of taxation rules and controls of their implementation.
2. In no way, neither the tax scheme specific to a single country, nor bilateral tax treaties nor the combination of different tax schemes from several countries can allow a company to escape the tax normally due where it carries out an economic activity.
3. As for any other competition, tax competition has to comply with the fundamental principles of transparency, loyalty and equity.
4. Within the Union, this relates to the solidarity required between partner countries from the same economic space and the same political community. The common definition of the tax base would be the best guarantee of simplification and equity.
5. At world level, what is at stake is to ensure equal conditions of competition between companies whose activity extends across the world, by avoiding a situation where certain countries reap an economic and/or tax benefit generated somewhere else in an unfair way. Every European country has to protect itself against company income transfer towards jurisdictions where they would escape effective taxation.



Европейски парламент Parlamento Europeo Evropský parlament Europa-Parlamentet Europäisches Parlament  
Euroopa Parlament Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο European Parliament Parlement européen Parlaimint na hEorpa  
Europski parlament Parlamento europeo Eiropas Parlaments Europos Parlamentas Europai Parliament  
Parlament Ewropew Europees Parlement Parlament Europejski Parlamento Europeu Parlamentul European  
Európsky parlament Evropski parlament Euroopan parlamentti Europaparlamentet

Special Committee on Tax Rulings and Other Measures Similar in Nature or Effect  
Commission spéciale sur les Rescrits fiscaux et autres mesures similaires par leur nature ou leur effet

## **ÉCHANGE DE VUES AVEC LES PARLEMENTS NATIONAUX DE L'UE SUR PLANIFICATION FISCALE AGRESSIVE ET CONTRÔLE DÉMOCRATIQUE: LE RÔLE DES PARLEMENTS**

Bruxelles, 17 juin 2015

### **Projet de déclaration**

1. La fiscalité est au cœur de la compétence des parlements nationaux, tant en ce qui concerne la fixation des règles que le contrôle de leur exécution.
2. En aucun cas, le dispositif fiscal propre à un seul pays, des conventions fiscales bilatérales ou la combinaison des dispositifs différents de plusieurs pays ne doivent permettre à une entreprise d'échapper à l'imposition normalement due là où elle exerce une activité.
3. Comme toute concurrence, la concurrence fiscale doit respecter les principes fondamentaux de la transparence, de la loyauté et de l'équité.
4. Au sein de l'Union, il y va de la solidarité requise entre pays partenaires d'un même espace économique et d'une même communauté politique. La définition commune de la base d'imposition serait la meilleure garantie de simplification et d'équité.
5. Au niveau mondial, l'enjeu est d'assurer des conditions de concurrence égales entre les entreprises dont le terrain d'action s'étend sur toute la planète, en évitant que certains pays s'approprient de manière déloyale un potentiel économique et/ou fiscal généré ailleurs. Chaque pays européen doit se prémunir contre le transfert de revenus d'entreprise vers des lieux où ils échapperaient à une imposition effective.